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Tal com va anunciar, la conselle-
ra general del grup parlamenta-
ri liberal Carine Montaner ja ha 
entrat a Sindicatura la deman-
da d’informació en relació amb 
l’acomiadament de l’ex-director 
econòmic del Servei Andor-
rà d’Atenció Sanitària (SAAS), 

Quirze Font, en la qual ha in-
clòs la petició d’una còpia dels 
contractes de tots els directius 
del SAAS, segons va anunciar 
ahir la formació liberal.

Montaner vol estudiar de 
prop l’acomiadament de l’ex-di-
rector econòmic del SAAS, que 
s’ha tramitat de forma no cau-
sal i que ha suposat el pagament 

d’una indemnització de més de 
70.000 euros a l’exdirectiu, tot 
i les “nombroses irregularitats” 
que s’han detectat en la gestió 
econòmica del SAAS. Per això, 
la parlamentària ha sol·licitat 
que se li faci arribar còpia del 
“contracte laboral i de qualsevol 
altre document administratiu 
que hagi regulat la situació la-

boral de Quirze Font”. També 
demana la còpia de “l’informe 
jurídic encomanat per l’acomia-
dament del director econòmic i 
financer del SAAS” que avala el 
cessament no causal i, per tant, 
el pagament de més de 70.000 
euros en concepte d’indemnit-
zació, com va avançar la setma-
na passada el ministre de Salut, 
Carles Álvarez, que va assegu-
rar que no hi havia fonaments 
jurídics perquè l’acomiadament 
pogués ser causal.

En el seguit de demandes 
d’informació entrades a Sin-
dicatura, la consellera general 

del grup liberal ha inclòs que 
se li faci arribar “còpia de tots 
els contractes vigents de tots 
els directors del SAAS i tots els 
contractes vigents de tots els 
caps d’unitat i/o departaments 
del SAAS”.

Montaner va justificar aques-
ta petició dels contractes de la 
resta de directius del SAAS en 
el fet de poder “disposar d’una 
radiografia exacta de la situació 
contractual de cada responsa-
ble, de les tasques que ha de dur 
a terme i del cost econòmic que 
representen per al Servei An-
dorrà d’Atenció Sanitària”.

El principal problema legal 
amb què es troba el Principat 
a l’hora de fer front a delictes 
tecnològics és que aquests es 
cometin en un altre país. Per 
això cal que la legislació es vagi 
posant al dia en aquesta matè-
ria, un treball que no és exclu-
siu d’Andorra ja que s’hi veuen 
abocats tots els països. Les 
mancances legislatives i les so-
lucions que es podrien aplicar 
serà un dels aspectes a l’entorn 
dels quals girarà el primer con-
grés sobre ciberseguretat Co-
nand. Les altres dues branques 
que conformaran les jornades 
faran referència a l’àmbit ban-
cari i a la informàtica forense.

Les conferències, impulsa-
des per un grup de professi-
onals de la seguretat de la in-
formació i Andorra Telecom, 
tindran lloc del 3 al 5 de febrer 
al Centre de Congressos d’An-
dorra la Vella. Hi ha quinze 
ponents confirmats, entre els 
quals es troben Manuel Guer-
ra, del cos nacional de policia 
d’Espanya; Raúl Siles, especia-
lista en ciberseguretat; el fiscal 
català Roberto Valverde i dos 
experts en seguretat informà-
tica: Carlos Fragoso, reconegut 
mundialment, i Andrés Taras-
có. Paral·lelament s’ha progra-
mat tallers oberts a tothom en 
els quals es podrà fer proves i 
dissabte hi haurà dues xerra-
des adreçades a pares, infants i 
adolescents encaminades a do-
nar a conèixer els perills d’in-
ternet i com tractar-los. 

El congrés és gratuït i va 
adreçat a un públic ampli (des 

de professionals de la justícia 
fins a agents especialitzats 
de la policia, empresaris, ex-
perts de seguretat en les TIC, 
directius del sector bancari 
o famílies). Per participar-hi 
cal inscriure’s a www.conand.
ad. Ara per ara hi ha registrats  
120 participants. 

Aquest és el primer congrés 
sobre ciberseguretat que té 
lloc a Andorra. Els represen-
tants del comitè organitzador 
que ahir van presentar l’esde-
veniment, David Julián, Josep 
Rua i Nicolàs Castellano, van 

exposar que la ciberseguretat 
és un “problema global”, ja que 
la tecnologia avança tan ràpid 
que les empreses i els particu-
lars tenen dificultats per adap-
tar-se als canvis i les “noves 
vulnerabilitats”. Els experts 
van indicar que a Andorra hi 
ha empreses que no estan gens 
conscienciades d’aquesta qües-
tió, mentre que d’altres, com 
ara la banca, hi fan molt èm-
fasi. Per aquest motiu la fina-
litat d’aquestes jornades serà 
ajudar a conscienciar de les 
amenaces i, també, actualitzar 
coneixements.

Un dels principals proble-
mes amb els quals se solen 
trobar les empreses són els 
robatoris o fraus per part de 
ciberdelinqüents. “Això no 
ajuda en el desenvolupament 
de l’empresa”, va declarar Cas-

tellano, que va afegir que els 
professionals necessiten actu-
alitzar els seus coneixements 
per avançar en l’operativa dià-
ria dels negocis.

Els experts van recordar al-
guns casos de ciberseguretat 
viscuts recentment. En aquest 
sentit van esmentar l’atac de 
denegació de servei que va 
tombar internet a escala mun-
dial; els atacs de hacking du-
rant les eleccions presidencials 
als Estats Units, que s’apunta 
que van influir en els resultats; 
la filtració de documentació 
d’empreses com ara els papers 
de Panamà i els riscos a què 
està sotmesa la banca, que és 
el principal objectiu dels atacs.

El congrés Conand té un 
pressupost de menys de 
10.000 euros, segons van des-
tacar els organitzadors.

Mancances legals per fer front als
delictes tecnològics comesos a fora
Andorra Telecom i diversos experts impulsen un congrés sobre ciberseguretat del 3 al 5 de febrer
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La consellera general de 
Socialdemocràcia i Progrés 
(SDP), Sílvia Bonet, ha pre-
sentat una demanda d’infor-
mació a Sindicatura perquè 
el Govern li faciliti la docu-
mentació relativa a l’acord 
signat entre el Govern de 
l’Estat andorrà i la Generali-
tat de Catalunya que permet 
la importació de 10.000 to-
nes anuals de residus mu-
nicipals catalans a la planta 
incineradora de CTRASA, a 
Andorra la Vella, segons va 
informar ahir la formació. 
Així mateix, la parlamentà-
ria també vol tenir accés als 
“documents relacionats amb 
el dit acord sobre l’impacte 
en la salut de les persones” 
que pugui tenir l’augment de 
la incineració. 

En el comunicat,  SDP 
recorda que ha estat l’únic 
partit a posicionar-se públi-
cament en contra de l’acord 
i a defensar davant l’opinió 
pública que si es pretén pro-
tegir la salut de les persones 
i mantenir i augmentar el 
turisme no es pot afavorir la 
incineració i augmentar així 
la pol·lució de l’aire.

Des dels comitès locals 
d’Andorra la Vella i Escaldes-
Engordany de la formació ja 
s’havia manifestat la preo-
cupació per les conseqüèn-
cies de l’acord  amb Catalu-
nya per a la importació de 
10.000 tones de residus de 
les comarques veïnes de la 
Cerdanya i l’Alt Urgell, i s’ha-
via insistit en la necessitat 
d’apostar per la construcció 
d’una planta de triatge.
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l’objectiu de les 
jornades és actualitzar 
coneixements i 
conscienciar l’usuari


